
Motioner i Andra kammaren, nr 158.

Nr 158.

Av herr Ståhl, om statsbidrag till Karlstads handelsgymnasium.

Från och med höstterminen 1949 har av Karlstads stad inrättats ett 
handelsgymnasium, finansierat av staden. Motiveringen härför har varit 
avsaknaden i Värmland och över huvud denna del av landet av anstalter 
för högre praktisk utbildning för det stora antal ungdomar, som årligen 
uppnå kompetens för inträde i en dylik skola, jämte det omvittnade be
hovet av på detta sätt kvalificerad personal.

Att de statliga myndigheterna behjärtat behovet av detta handelsgym
nasium framgår därav, att Kungl. Maj :t från början ställt den nya skolan 
under inseende av kungl. överstyrelsen för yrkesutbildning. Vidare har sko
lans ansökan om statsbidrag föranlett överstyrelsen att föreslå ett stats
bidrag å 28 250 kronor under framhållande av att behovet av ett handels
gymnasium i Karlstad blivit till fullo styrkt och att de bästa betingelser 
för handelsgymnasiets fortbestånd vore för handen.

Framställningen om statsbidrag har även tillstyrkts av handelsutbild- 
ningskommittén. Denna kommitté har särskilt framhållit, att då behovet 
av handelsgymnasiet i fråga vore till fullo styrkt, borde statsbidrag utgå 
oaktat att kommittén ännu icke hunnit framlägga definitiva förslag rörande 
denna verksamhets organisation och att i avvaktan därpå ordinarie lärar- 
krafter icke borde anställas.

Under de här angivna omständigheterna, nämligen att statsbidrag till
styrkts av de hörda instanserna, har Karlstads stad vid sitt anslagsbevil- 
jande räknat med att statsbidrag skulle komma att utgå till .den nyinrät
tade skolan. Denna är nämligen icke enbart ett kommunens utan i lika hög 
grad ett allmänt intresse. Ungefär hälften av eleverna i den pågående första 
årskursen utgöres sålunda av ungdom från Karlstads stad, medan den åter
stående hälften rekryteras från andra delar av västra Sverige, dock huvud
sakligen från Värmlands län.

Icke heller i årets statsverksproposition, bilaga 10, åttonde huvudtiteln, 
punkt 295, s. 397, har förslag upptagits om bidrag till Karlstads handels
gymnasium. Det ligger i sakens natur, att detta vållar skolan ekonomiskt 
avbräck. Då denna skola är den utom Göteborg enda i västra Sverige och 
då elevtillströmningen redan från början varit så stor, att endast omkring 
hälften av kompetenta sökande kunnat mottagas, torde det få anses ådaga
lagt, att det av överstyrelsen föreslagna statsbidraget är i hög grad moti
verat. Det kan nämligen knappast anses skäligt att genom statsbidragets 
uteblivande Karlstads stad i fortsättningen tvingas finansiera ubildningen 
av ett stort antal elever från andra kommuner.
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Under åberopande av det anförda får jag hemställa,
att riksdagen vid behandlingen av punkt 295 i statsverks

propositionen, bilaga 10, måtte för budgetåret 1951/52 till 
Karlstads handelsgymnasium anvisa ett anslag å 28 250 
kronor.

Stockholm den 25 januari 1951.
Manne Ståhl.


